



YUNNAN DAILY PRESS
No.177

ប្រទេសចិន-ខេត្តយួនណាន

ភ្នំពេញ



khmerlight@163.com
english.yunnan.cn

ឆ្នាំទី២៧ លេខ 7897 ថ្ងៃសុក្រ ទី២៩ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩

លេខាធិការ និងអភិបាលខេត្តយួនណានឆ្លើយសំណួរអ្នកសារព័ត៌មាន



លោកជំទាវ ហាវ លេខាធិការ គណបក្សនៃគណៈកម្មាធិការបក្ស កម្ពុជានិស្សិតខេត្តយួនណាន

នៅថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ ២០១៩ គណៈកម្មាធិការបក្សនៃគណៈកម្មាធិការបក្ស កម្ពុជានិស្សិតខេត្តយួនណានបានរៀបចំ កិច្ចប្រជុំពេញអង្គក្នុងឱកាសកិច្ចប្រជុំ លើកទី២នៃសភាគណៈប្រជាជន ទូទាំងប្រទេសចិននីតិកាលទី១៣ ។ អ្នកសារព័ត៌មាន៤៣នាក់ ដែលមកពី អង្គការសារព័ត៌មានចិននិងបរទេស ចំនួន៤៨បានចូលរួមនិងយកបទ សម្ភាសន៍ក្នុងកិច្ចប្រជុំនេះ ។ ក្នុងកិច្ចប្រជុំ នេះតើអ្នកសារព័ត៌មានយកចិត្តទុកដាក់ ចំពោះបញ្ហាអ្វីជាងគេ? ពេលនេះយើង ខ្ញុំសូមស្រីសំណួរសំខាន់ៗនិង ចម្លើយរបស់ថ្នាក់ដឹកនាំបង្ហាញជូន លោកអ្នកដើម្បីធ្វើឱ្យលោកអ្នកមាន ការយល់ដឹងកាន់តែស៊ីជម្រៅអំពីខេត្ត យួនណាន ។

- អ្នកសារព័ត៌មាននៃស្ថានីយ ទូរទស្សន៍ជាតិចិន៖ ខេត្តយួនណានជា សមរម្យសំខាន់នៃយួនណានកាត់ បន្ថយភាពក្រីក្ររបស់ប្រទេសយើង។ សូមសួរថា រដ្ឋបាលខេត្តយួនណាននឹង ចាត់វិធានការអ្វីខ្លះដើម្បីសម្រេចនូវ

ភាគតិចមួយចំនួនទៀត ដែលមាន ប្រជាជនតិចបានកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រ ទាំងស្រុងដែលមានសារៈសំខាន់ជាប្រវត្តិ សាស្ត្រក្នុងបុព្វហេតុនៃការកាត់បន្ថយ ភាពក្រីក្ររបស់ខេត្តយួនណាន ។ ប៉ុន្តែ សព្វថ្ងៃខេត្តយួនណាននៅមានប្រជាជន ក្រីក្រចំនួន១,៨០លាននាក់ ស្រុកក្រីក្រ ចំនួន៤០ស្រុក និងភូមិក្រីក្រចំនួន ៣៤៣៤ភូមិ ។ យើងខ្ញុំនឹងផ្ដោតសំខាន់ ទៅលើការងារកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រនៃ តំបន់ប្រជុំផុតតាមរយៈការផ្តល់ថវិកានិង ចាត់វិធានការដ៍មានប្រសិទ្ធភាព ដើម្បី ទទួលបានជ័យជម្នះក្នុងយុទ្ធសាស្ត្រនៃការ កាត់បន្ថយភាពក្រីក្រដោយតម្រង់ទិស។ នៅឆ្នាំ២០២០ ប្រជាជនគ្រប់ជនជាតិ នៅខេត្តយួនណាននឹងជៀសផុតពី បញ្ហាក្រីក្រហើយឈានចូលសង្គមធុរចារ ជាមួយប្រជាជនទូទាំងប្រទេស ចិន។

- អ្នកកាសែតនៃកាសែតចិនដេលី៖ ក្នុងរយៈពេល២ឆ្នាំកន្លងទៅនោះ ខេត្ត យួនណានបានចាត់វិធានការតឹងរ៉ឹង បំផុតដែលបានសម្រេចនូវការផ្លាស់ ទម្រង់អភិវឌ្ឍន៍វិស័យទេសចរណ៍ ហើយ បានទទួលនូវជំនាញ ។ បន្ទាប់ពី នោះខេត្តយួនណាននឹងចាត់វិធានការ អ្វីខ្លះ ដើម្បីសម្រេចនូវការធ្វើបដិវត្តន៍ ទេសចរណ៍? កម្មវិធីAPP ដើរលេង ខេត្តយួនណានដោយប្រើទូរស័ព្ទតែ មួយគ្រឿង នឹងត្រូវកែលម្អនិង មានមុខ ងារអ្វីខ្លះ?

លោក យាន់ ឈីងហ្វា អភិបាល ខេត្តយួនណាន ៖ ក្រោយពីបានចាត់ វិធានការគ្រប់គ្រងថ្មីទិដ្ឋភាពទេសចរណ៍ នៃខេត្តយួនណានកំពុងមានសណ្តាប់ ធ្នាប់កាន់តែល្អប្រសើរ។ នៅឆ្នាំ ២០១៨ ប្រព័ន្ធទទួលការប្តឹងតវ៉ាអំពីវិស័យ ទេសចរណ៍ បានទទួលការប្តឹងតវ៉ា ៧៨០ករណីដែលមានពាក់ព័ន្ធនឹងខេត្ត យួនណានធ្លាក់ចុះ៥៣ភាគរយ ធៀប

ពេញលក្ខណៈទើបអ្នកទេសចរអាចធ្វើ ដំណើរដោយពេញចិត្ត ។

- អ្នកសារព័ត៌មានដែលមកពី កាសែតតាកុង វិនហ្វូ តំបន់ហុងកុង៖ ខេត្តយួនណានបានលើកឡើងថា នឹង កសាងខេត្តស្រស់ស្អាតជាងគេក្នុង ប្រទេសចិនតើពាក្យថា "ខេត្តស្រស់ស្អាត ជាងគេ" នេះមានអត្ថន័យអ្វីខ្លះ? ហេតុអ្វី បានជាខេត្តយួនណានមានជំនឿចិត្តលើ ការកសាងខេត្តស្រស់ស្អាតជាងគេ?

លោកជំទាវ ហាវ លេខាធិការ គណបក្សនៃគណៈកម្មាធិការបក្ស កម្ពុជានិស្សិតខេត្តយួនណាន៖ យើងនឹង កសាងខេត្តយួនណានឱ្យទៅជាខេត្ត ដែលស្រស់ស្អាតជាងគេក្នុងប្រទេសចិន ពោលគឺមានអេកូ-ធម្មជាតិស្អាតមាន បរិស្ថានស្អាតមានទឹកនិងភ្នំស្អាតមាន ទីក្រុងស្អាត និងមានជនបទស្អាត ។

យើងមានជំនឿចិត្តមានមូល- ដ្ឋានរឹងមាំនិងមានកម្លាំងគ្រប់គ្រាន់ក្នុង ការកសាងខេត្តយួនណានឱ្យទៅជាខេត្ត ដែលស្រស់ស្អាតជាងគេក្នុងប្រទេស

ចិន ។ យើងមានសម្បត្តិដ៏មានតម្លៃដែល បន្សល់ទុកដោយដួនតារយើងមាននាម ប័ណ្ណសំខាន់ចំនួន៤គឺ "ខេត្តយួនណាន ដ៏ចម្រុះពណ៌ ឋានសួគ៌ ទេសចរណ៍" "ខេត្តយួនណានដូចគំនូរ វប្បធម៌ដ៏មាន តម្លៃ" "កន្លែងលំហែកាយថែ រក្សា សុខភាព" និង "តំបន់ឈានមុខនៃការ បើកទូលាយមជ្ឈមណ្ឌលនាំ ផ្លូវ អភិវឌ្ឍន៍" ។ ប៉ុន្មានឆ្នាំមកនេះយើងបាន ប្រកាន់ខ្ជាប់នូវគោលការណ៍អភិវឌ្ឍន៍ ដោយបែបតឹងរ៉ឹងផ្តល់អាទិភាពដល់ការ

ការពារបរិស្ថានខិតខំដោះស្រាយបញ្ហា បំពុលបរិស្ថានព្រមទាំងជំរុញការការ ពារអេកូ-ធម្មជាតិ ។ អត្រានៃថ្ងៃដែល មានគុណភាពអាកាសធាតុល្អនៅទីក្រុង ទាំងអស់ក្នុងខេត្តយួនណានមានចំនួន ៩៨,៩ភាគរយ ជាប់លំដាប់លេខ១ ក្នុង ប្រទេសចិន២ឆ្នាំជាប់គ្នាហើយមាន ទេសចរជាតិនិងអន្តរជាតិកាន់តែច្រើន មកទទួលខ្យល់បរិសុទ្ធក្នុងអាហារ ឆ្ងាញ់ និងគយគន់ទេសភាពធម្មជាតិ នៅខេត្តយួនណាន ។



អ្នកសារ ព័ត៌មាន៨នាក់ដែលមកពីអង្គការ សារព័ត៌មានចិននិងបរទេសចំនួន ៤៨ បានចូលរួមកិច្ចប្រជុំ និងធ្វើសម្ភាសន៍ជា មួយតំណាងខេត្តយួនណាន

ប្រទេសចិនសម្រេចកំណើនពាណិជ្ជ- កម្មនាំចេញនាំចូលដោយមានស្ថិរភាព



រថភ្លើងចិន-អឺរ៉ុបធ្វើ ដំណើរឆ្លងកាត់ស្ថានីយរថភ្លើងស៊ីហ្វា ខាងលិចក្នុងទីក្រុងអ៊ូឡាននាឡូ នៃខេត្តម៉ុងហ្គោលីក្នុង (កាសែតប្រជាជនដេលី)

តាមស្ថិតិប្រទេសចិនបានសម្រេច ទំហំពាណិជ្ជកម្មនាំចេញនាំចូលជាង ៣០ទ្រីលានដុល្លារនៅឆ្នាំ២០១៨ ដែល បានបង្កើតឯកទត្តកម្មថ្មី។ ប្រទេសចិន បានរក្សាស្ថិរភាពពាណិជ្ជកម្ម និងបាន ទទួលការរីកចម្រើនគួរឱ្យកត់សម្គាល់ ហើយនឹងអាចរក្សាស្ថិរភាពប្រទេស ធំជាងគេក្នុងការធ្វើពាណិជ្ជកម្មទ្រនិញ។ ក្រោយពីខ្សែរថភ្លើងចិន-អឺរ៉ុប ត្រូវបាន ដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់នៅឆ្នាំ២០១១រៀងមក ខ្សែរថភ្លើងនេះ បានទទួលការរីកចម្រើន យ៉ាងឆាប់រហ័សហើយបានជំរុញការ

វេទិកាយ៉ាងគំនិតខ្សែ ក្រវាត់អភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ច ទន្លេឡាននាង-មេគង្គប្រារព្ធនៅក្រុងគុនមីង

ពេលថ្មីៗនេះ វេទិកាយ៉ាងគំនិត ខ្សែក្រវាត់អភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចទន្លេ ឡាននាង-មេគង្គ បានប្រារព្ធនៅក្រុង គុនមីង ខេត្តយួនណានប្រទេសចិន។

វេទិកានេះរៀបចំក្រោមប្រធាន បទ "កសាងខ្សែក្រវាត់អភិវឌ្ឍន៍ សេដ្ឋ- កិច្ចទន្លេឡាននាង-មេគង្គ" ដើម្បី ជំរុញ ការអភិវឌ្ឍន៍យន្តការស្តីពីកិច្ចសហ- និងបង្កើនការផ្លាស់ប្តូរជាមួយគ្នា។

វេទិកានេះចែកជា៥ផ្នែក គឺ "ទ្រឹស្តី និងការអនុវត្តជាក់ស្តែងអំពីការ កសាងខ្សែក្រវាត់អភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ច" "គំនិត និងមធ្យោបាយអំពីការកសាង ខ្សែក្រវាត់អភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចទន្លេ ឡាននាង-មេគង្គ" "ទំនាក់ទំនងរវាង ខ្សែក្រវាត់អភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចទន្លេ ឡាននាង-មេគង្គ និងរបៀងសេដ្ឋកិច្ច" "ការតភ្ជាប់ខ្សែក្រវាត់អភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ច ទន្លេឡាននាង-មេគង្គ និងខ្សែក្រវាត់ សេដ្ឋកិច្ចទន្លេយ៉ាងសេ" និង "ការចូលរួម

កសាងខ្សែក្រវាត់អភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ច ទន្លេឡាននាង-មេគង្គនៃតំបន់និរតី ហើយមានអ្នកជំនាញការពាក់ព័ន្ធបាន ចូលរួមពិគ្រោះពិភាក្សាក្នុងវេទិកានេះ។ អ្នកជំនាញការដែលមកពីភាគី ផ្សេងៗបានលើកសំណើដ៏មានតម្លៃក្នុង វេទិកានេះដែលអាចជួយដោះស្រាយ បញ្ហាប្រឈមសំខាន់ៗសម្រាប់ការ កសាងខ្សែក្រវាត់អភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ច ទន្លេឡាននាង-មេគង្គ។ អ្នកជំនាញការជាង៦០រូប ដែលមក ពីស្ថាប័នរដ្ឋបាល និងយ៉ាងគំនិតនៃ ខេត្ត យួនណានស៊ីលួន គូយចូរ ក្វាងស៊ី និង ក្រុងឈុងឈីងជាដើមបានអញ្ជើញចូល រួមក្នុងវេទិកានេះ។ ដោយលំហុងហ្វឹង

- អត្ថបទបន្ថែម កិច្ចសហប្រតិបត្តិការទន្លេ ឡាន- មេគង្គបានត្រូវគេហៅកាត់ថា "កិច្ច- សហប្រតិបត្តិការឡានមេ" ។ នេះជាយន្ត- ការសហប្រតិបត្តិការបែបថ្មីដែលរួម គ្នាប្រកាសដោយប្រទេសចិនកម្ពុជា ឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ាថៃនិងវៀតណាម ក្នុងកិច្ចប្រជុំ ថ្នាក់ដឹកនាំកំពូលស្តីពីកិច្ចសហប្រតិ- បត្តិការទន្លេឡាននាង-មេគង្គលើកទី១ ដែលរៀបចំនៅក្រុងសានយ៉ាខេត្តហៃ- ណាន នាថ្ងៃទី២៣ ខែមីនាឆ្នាំ២០១៦ ។ នៅថ្ងៃទី១០ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨ ថ្នាក់ដឹកនាំនៃប្រទេសទាំង ៦ បាន ឯកភាពគ្នាលើការកំណត់យកស្ថាប័ន នៃថ្ងៃទី២៣ ខែមីនា ជារៀងរាល់ឆ្នាំជា "ស្ថាប័នទន្លេឡាននាង-មេគង្គ" ក្នុង កិច្ចប្រជុំថ្នាក់ដឹកនាំកំពូលស្តីពីកិច្ច- សហប្រតិបត្តិការទន្លេឡាននាង-មេគង្គ លើកទី២ ដែលរៀបចំនៅរាជធានី ភ្នំពេញនៃក្រុង រាជាណាចក្រកម្ពុជា នាថ្ងៃទី១០ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨ ។ ក្រសួងការបរទេសចិនបានរៀបចំ កម្មវិធី "ស្ថាប័នទន្លេឡាននាង-មេគង្គ" លើក ទី២ ក្នុងអំឡុងពេលពីថ្ងៃទី១៨ដល់ ទី២៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩ ។ វេទិកានេះ ជាសកម្មភាពសំខាន់មួយនៃកម្មវិធី "ស្ថាប័នទន្លេឡាននាង-មេគង្គ" ។